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YAPTIRIMLAR ve Rusya 
ile batının ilişkilerinin 

kötüleşmesi Rusya’daki 
yabancı şirketlerin karının 
düşmesine neden oldu. En 
çok etkiyi otomobil sanayisi 
gördü. Rusya’da faaliyet 
gösteren 50 yabancı şirketin 
yer aldığı listede Rusya ve 
Batı arasındaki zor ilişkilerin 
etkisini görebiliyor.

RUSYA İnşaat Bakan 
Yardımcısı Oleg Betin, 

Rusya’da kiralık konutların 
Merkez Bankası’nın 
faiz oranının yüzde 7-8 
oranında olması halinde 
halk için ulaşılabilir 
olacağını söyledi.

Yandex Taksi, Moskova’da en düşük ulaşım bedelini yarıya düşürdü ÂÂ S09

Rusya’da sürekli 
ihtiyaç duyulan 

GOST–R
nedir?

Maliye Bakanlığı’nın 2017-2019 yıllarında ver-
gilerin artırılmasını teklif etmeyeceği bildirildi.

Oleg 
Betin

Sergey Sobyanin
Aleksandr 
Braverman

MOSKOVA 
Hükümeti 

ile Federal Küçük 
ve Orta Çaplı 
İşletmelerin 
Gelişimi Kuruluşu 
(MSP), işbirliği 
anlaşması imzaladı. 

MOSKOVA’DAN
YENI ANLAŞMA

ÂÂS07ÂÂS06

MALIYE BAKANLIĞI, 3 YIL 
VERGI ARTIŞI ISTEMEYECEK

Kiralık konutların 
ulaşılabilirliği 
için faiz oranının 

yüzde 7-8 
olması gerek

RUSYA ile Türkiye arasında yaşanan 
sıkıntılı dönemin izleri yavaş yavaş 
siliniyor. Türk firmaları en yoğun katılım 

sergiledikleri tekstil fuarı Tekstillegprom’da 
Türkiye logosu altında açtıkları stantlarında 
ürünlerini Moskova’da Rus müşteriye 
tanıttılar. Firmalar fuarda, kendilerine 
gösterilen ilgiden son derece memnun 
olduklarını dile getirdiler.  Türkiye markası 
adı altında stantlarında Türk ve Rus bayrakları 
ile Rus müşterilerini ağırlayan fuarcılar, 
ilgiden son derece memnun olduklarını dile 
getirirken, iki ülke arasındaki ilişkilerin 
yeniden düzelmesinin hem kendilerini hem de 
müşterilerini çok memnun ettiğini söylediler.  
     Uzun süredir Rusya’daki fuarlara 
katılmayan Türk fuarcılar, 20. World Food 
Moscow gıda fuarında da Akdeniz Yaş Meyve 
Sebze İhracatçıları Birliği ile milli katılım 
organizasyonu gerçekleştirerek Narenciye 
Tanıtım Grubu ile büyük bir stant açtı 
ve Rusya ile Türkiye arasında 24 Kasım 
2015 sonrası gerileyen ticari ilişkilerin 
güçlendirilmesi için çaba sarf etti.

Rusya’daki en büyük  
10 YABANCI ŞIRKET

K. Av. Ender  KARATAŞ
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Putin, serbest 
meslek sahiplerinin
2 sene vergiden
muaf tutulmasını 

istedi

Türk firmaları, kriz sonrası 
ilk kez Türk logosu ile bu 
kadar kalabalık fuara katıldı.

KRIZ SONRASI MOSKOVA’DA 
EN KALABALIK TURK URETICI 

KATILIMLI FUAR



Bloomberg, Putin’i dünyanın en 
etkili insanları listesine dahil etti. 

BLOOMBERG Haber Ajansı, 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir 

Putin’i finans dünyasındaki en etkili 
50 insanın bulunduğu listeye dahil 
etti. Putin listede 30 sırada yer aldı. 
Listenin zirvesinde İngiltere Başba-

kanı Theresa 
May yer alırken, 
ikinci sırada 
ABD Başkanlı-
ğına adaylığını 
koyan Donald 
Trump ve Hillary 
Clinton yer aldı. 
Listenin ilk on 
sırasında Çin 
Devlet Başkanı 
Şi Cinping, 
Amazon kuru-
cusu Jess Bezos, 
Almanya Başba-

kanı Angela Merkel, Avrupa Merkez 
Bankası Başkanı Mario Draghi, ABD 
Federal Rezerv Sistemi Başkanı Janet 
Yellen, Yatırımcı Warren Buffett ve 
Brezilya Federal Hakimi Sergio Moro 
yer aldı.

Bloomberg’in Putin ve Rusya ile 
değerlendirmesi ise şöyle: “Rus ekono-
misi Kırım’ın Rusya’ya dahil olmasının 
ardından Amerikalı ve Avrupalı yatı-
rımcıların ilgisini kaybetti. Fakat Putin 
yaptırımların etkisinden ve düşük 
petrol fiyatlarından endişe duymuyor. 
Bloomberg’e verdiği röportajda Putin 
Rus petrol ve doğalgaz sanayisine 
yeni yatırımların yapılacağını, altın 
ve döviz rezervlerinin üst seviyede 
olduğunu belirtti. Dünya Rusya Devlet 
Başkanı’nın bir sonraki adımını merak 
ediyor.”

Bloomberg, Theresa May’in İngil-
tere’nin AB’den çıkması için yapılan 
referandumun ardından mali, siyasi 
ve ekonomik zorlukların koşullarında 
hükümeti ele almaya cesaret ettiğini 
belirtti. 

Bilindiği üzere Mayıs 2016’da 
Vladimir Putin dünyanın en saygın 
gören ilk 10 insan arasında yer aldı.
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Görsel Yönetmen
Idil Deniz
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Cansu TopcuX5 Retail Group, marketlerinde 

3,3 bin eczane açacak

Elektrikli 
trenlerdeki 
satıcılar için 
özel lisans

Putin, dünyanın 
en etkili insanları 

listesinde

X5 Retail Group ve ilaç 
distribütörü “CİA 

İnternational” X5 marketle-
rinde 2020 yılının sonuna 
kadar 3,3 bin eczane açıl-
masına ilişkin anlaşmayı 
imzaladılar.

Şirket tarafından yapılan 
basın açıklamasına göre, 
bu anlaşma çerçevesinde 
“Pyateroçka”, “Perekr-
yestok” ve “Karusel” ticari 
alanlarında eczane açılması 
hakkının sağlanmasını 
öngörüyor. İlaç distribütörü 
eczaneleri “A-Mega” ve 
“Da Zdorov” markalarında 

açacak. Eczanelerin ürün 
yelpazesinde 8 bin ürün 
olacak. Pilot proje çerçe-
vesinde Temmuz 2016’dan 
itibaren 57 eczane açıldı. 
2016 yılı sonuna kadar 
X5’in Moskova ve Moskova 
Oblastı’nda bulunan 
marketlerinde 170’den fazla 
eczane açılacak. Daha sonra 
bu X5’in marketlerinin 
bulunduğu tüm bölgelere 
yayılacak. Projeyi daha 
önce “Rigla” ve “A5” eczane 
zincirlerinin gelişimiyle 
ilgilenen Andrey Gusev 
yönetecek.

TSPPK, elektrikli trenlerdeki 
satıcılar için özel lisans 
çıkarmayı planlıyor.

OAO Merkez Yolcu Şirketi 
(TSPPK) Müdürü Maksim 

Dyakonov, elektrikli trenlerde 
ticaret yapmak için özel lisans-
ların çıkartılacağını bildirdi. 
İlgili kararlar Rusya Kamu Odası 
ve İçişleri Bakanlığı Ulaştırma 
Yönetimi ile birlikte verilecek.

Dyakonov, şimdi TSPPK’nın 
illegal satıcılarla mücadele 
etmeye çalıştığını, fakat yasal 
zorluğun mevcut olduğunu 
belirtti. Dyakonov, “Yolcunun 
ticaret izni varsa, belgede elekt-
rikli trenlerde satış yapamaya-
cağı yazmıyor. Yasada elektrikli 
trenlerde ticaret yapmak için 
özel izin alınması gerektiğinin 
belirtildiği değişikliklerin yapıl-
masını istiyoruz. Tekliflerimizi 
hazırlıyoruz” diye konuştu.

Rusya Bilimler Akademisi 
İşletme Enstitüsü Görevlisi 
Galina Kuznetsova, elektrikli 
trenlerde ticaret için özel iznin 
çıkartılmasının ürünlerin kali-
tesini etkileyeceğini belirtti. 
Kuznetsova, “Satıcıların şüpheli 
ürünler de satabiliyor. Eğer 
lisansları olursa işte o zaman bu 
ürünlerin kalitesini etkiler” dedi. 
Öte yandan, Tüketici Haklarını 
Koruma Fonu Genel Müdürü 
Aleksandr Kalinin, toplu taşıma 
araçlarında her türlü satışın 
yapılmasının yasaklanması 
gerektiğini belirterek, “Elektrikli 
trenler toplu taşıma aracı, ticaret 
alanı değil. Bu güvenilir değil” 
şeklinde konuştu.

DUBAI Exports’un Rusya 
Temsilcisi Konstantin 
Kedrov, başkentin 

marketlerinde deve sütü ve bu 
sütten yapılan ürünlerin yer 
alacağını bildirdi.

Birleşik Arap Emirlikleri’nin 
şirketleri premium segment-
teki alıcılar için potansiyel 
partnerler arıyorlar. Raflarda 
deve sütünden yapılmış çiko-
latalar, Yakın Doğu’da üretilen 
ekolojik olarak temiz ürün-
lerden yapılan bal ve reçeller 
yerlerini alacaklar.

Kedrov konuyla ilgili yaptığı 
açıklamada, “Dubai Exports 
kuruluşumuzun bir üyesi olan 
deve sütü üreten bir şirket 
var. Onlar için potansiyel 

partner arayışındalar. Partnerin 
premium segment alıcısına 
yönelik formattaki mağazaların 
olması gerek. Bunlar Globus 
Gurme ve Azbuka Vkusa 
olabilir. Ayrıca deve sütünden 
çikolata yapan şirket var” diye 
konuştu.

Doğuya ait tatlıların da 
getirilmesinin planlandığını 
belirten Kedrov, “Bir şirket 
Yakın Doğu’da üretilen ekolojik 
olarak temiz ürünlerden bal ve 
reçel üretiyor. Ayrıca bu ürün-
lerle tatlılar yapıyorlar” dedi. 

  Azbuka Vkusa mağazalar 
zinciri Genel Müdürü Vladimir 
Sadovin, işbirliği konusunu 
değerlendireceklerini belirtti 
ve “Birleşik Arap Emirlikle-

ri’nden gelen bazı ürünlerimiz 
var. Bunlar çok popüler ürünler 
değil, fakat alıcıların ilgilerini 
çekebilirler” açıklamasını 
yaptı.

Globus Gurme Reklam 
Departmanı Başkanı Marina 
Perebedentseva, şirketin potan-
siyel partner arama çağrılarını 
değerlendireceğini söyledi.

Geçen sene ekim ayında 
Birleşik Arap Emirlikleri ve 
Rusya karşılıklı gıda ürünleri 
sevkiyatına başlanmasına 
ilişkin görüşmeler yaptı. 
Birleşik Arap Emirlikleri’nin 
temsilcileri balık, et ve süt 
ürünlerinin ihracatını, Rusya 
ise tavuk eti göndermek istedi-
ğini belirtti.

MARKETLERDE DEVE 
SÜTÜ DE SATILACAK
Moskova’nın marketlerinde artık deve sütü de satılmaya başlayacak.
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Öğretmenlik de yapmış birisi 
olarak, en çok üzerinde 
durduğum konulardan biri-

sidir eğitim. En hassas yaklaştığım 
konuların başında geliyor, öğretmen 
çocuğu da olunca...

Bizim Mikail 7’sine basıp okul 
çağına gelince kara kara düşünme-
ye başladım, özel okula mı, yoksa 
mahalledeki devlet okuluna mı 
yazdırsak diye. Henüz kreş eğitimi 
alırken, evden 200 metre ilerideki 
devlet okulundan davetiye geldi. 
Çocuğu tanımak istediler ve küçük 
bir sınava aldılar. Bu geçen yıl mayıs 
ayında falan oldu. Orada çocuğa 
birtakım matematik soruları, okuma 
ve coğrafi bilgi niteliğinde sorular 
sordular. Soru derken çocuğun 
anlayacağı dilden “Dalda 3 kuş var, 
2 tane daha konup bir tanesi uçarsa 
kaç kuş kalır?” şeklinde... Biz birinci 
sınıfa başlayınca defter sayfalarını 
düz çizgiler ve eğik çizgilerle dol-
durarak eğitim hayatına başlayan 
bireyler olarak (öğretmenlik yaptı-
ğım 90’lı yılların ve 2000’li yılların 
başında da bu devam ediyordu) çok 
hoşuma gitti.

Öğrendiğim kadarıyla yapılan o 
küçük sınav ile çocukların sınıfları 
belirlenmiş. “bu yıl 3 tane birinci 
sınıf olacak” dediler. Bir ay sonra 
da veliler toplantısı gerçekleştirildi. 
Yapılacaklar anlatıldı, çocukların 
giyeceği kıyafetler ve bazı öğretmen-
lerin talepleri dile getirildi. Kıyafet 
serbestliği olmasına rağmen bizim 
öğretmenimizin “şu tarz kıyafetlerin 
giyilmesini istiyorum” demesi çok 
hoşuma gitti. Zira prensip sahibi 
deneyimli bir öğretmen olduğu 
hissine kapıldığım an kullandığı şu 
cümle; “Çocuklarınıza asla üzerinde 
renkli çizgi kahramanların resimleri 
olan renkli oyuncak şeklinde kalem, 
defter, silgi ve çanta almayın. Odak-
lanacakları tek şey öğretmenleri 
olmalı. Aldığınız gösterişli şeyler 
değil”demesi benim onun mesleğine 
çok ilgili birisi olduğunu anlamama 
yetti ve kararımı o an verdim, okulu-
muz belli oldu. 

Araya yaz girdi ve teknoloji 
burada da yüzünü gösterdi, sınıf 
olarak velilerin kullandığı ortak bir 
yazışma platformu kuruldu. Herkes 
merak ettiğini yazdı, cevabı bilenler 
paylaştı ve herkes hazır halde o ilk 
güne geldik. Sabah erkenden güzel 
kıyafetler giyerek elimizde bir buket 
çiçekle okulun bahçesine girdik. 
Adeta bayram yeri gibiydi. Bütün 
ebeveynler güzel kıyafetlerini giymiş, 
ellerinde fotoğraf makineleri, kame-
ralar, olmayanlar da cep telefonları 
ile çocukların o ilk anını kayıt altına 
alma çabası içerisindeydi. Üç birinci 
sınıf öğretmeni okulun bahçesinde 
toplanmış ellerinde sınıflarının 
yazıldığı levha ile bekliyorlardı. 
Öğretmenle ikili, üçlü resimler çektik 
ve sonrasında okulun bahçesinden 
binaya ilk giriş zamanı geldi. Tabii 
gazetecilik refleksi ile o törenin her 
şeyini görmek için biraz fazla detaycı 
inceliyorum bir yandan da fotoğraf 
çekiyorum. Bahçeden binaya gir-
diğimiz anda okulun giriş katında 
mezun olan öğrenciler ikili sıra ile 

dizilip bir koridor oluşturmuşlardı 
ve okula yeni başlayan bu minikleri 
alkışlarla karşıladılar. Tabii biz veliler 
de arkalarından sınıflarına kadar 
gittik ve öğretmenin onları ilk otu-
racakları sıraları belirleyip oturtma 
işlemini takip ettik. Bunun geçici 
bir düzen olduğunu zira bir süre 
sonra çocukların davranış ve gör-
me bozukluğu gibi etmenlere göre 
yeniden düzenleyeceği bilgisini verdi 
öğretmen.

Sıralarımıza oturup okul dolap-
larımız da belli olunca bizi bu defa 
okulun tiyatro salonunu aldılar. 
Bizim gibi diğer iki birinci sınıfta 
ki öğrenciler ve velilerde toplandık 
salonda. Bu defa da mezun öğrenci-
ler, bizim miniklere okulu sevdirmek 
için hazırladıkları tiyatro oyununu 
sahneye koydular. Yaklaşık 40 da-
kikalık bu oyundan inanılmaz keyif 
aldı minik öğrenciler, çünkü tekrar 
sınıflarına dönerken hepsinin yüzü 
gülüyordu. Sonrasında biz velileri 
dışarı alan öğretmen ilk 3 haftayı 
sabah 08.00-11.00 arası sonra-
sında normal eğitime geçeceklerini 
belirterek öğrencileri okula alıştıra-
caklarını ve sıkılmamaları için çaba-
layacaklarını söyledi. Biz velileri de 
“İlk günün sonuna az kaldı bekleyin” 
diyerek koridora davet etti. Kendisi 
ise yeni öğrencileri ile 40 dakikalık 
bir ilk dersten sonra zil sesiyle bir-
likte dışarı çıktı ve “Yarın görüşmek 
üzere” diyerek öğrencilerle tek tek 
vedalaştı.

Çocukların hepsinin elinde velisi 
ile sirke gitmek için öğleden sonra 
bilet verilmişti. Anlayacağınız o ilk 
günün öğleden sonrasını da minik 
öğrenciler sirkte gösteri izleyerek 
geçirdiler. Bütün bunlar çocuğa 
okulu sevdirmek için yapılanlardı. İlk 
günün sonunda o kadar rahatlamış-
tım ki anlatamam.   

Bu yazıyı aslında 1 Eylül’de kale-
me almıştım ancak araya Çin gezisi 
ve Putin-Erdoğan görüşmesi girince 
bu yazı beklemek zorunda kalmıştı. 
Bir yandan da iyi oldu aradan geçen 
şu üç haftalık sürenin de gözlemleri-
ni şu birkaç cümle ile ekleme şansı 
yakaladım. Bir defa oluşturulan 
online yazışma linkinin inanılmaz 
faydası var. Çocuğun okuldan ge-
tirdiği ve anlamadığı soruyu o plat-
formdan birleri soruyor ve velilerden 
o gün okulda öğretmen ile sohbet 
eden varsa veya çocuğu konuyu iyi 
anlayan veli o soruyu cevaplıyor ya 
da öğretmenimiz cevap yazıyor.

İlk iki hafta öğretmen her sabah 
öğrencileri dışarda karşılayıp sınıfa 
götürdü, şimdi öğrendiler ve kendile-
ri sınıfların yolunu buluyorlar. Birinci 
sınıflar için okula giriş kapısı da 
büyükler ile aynı kapıdan değil, itiş 
kalkışın arasında ezilmesinler diye 
başka bir kapıdan sağlanıyor.

Bütün bu anlattıklarım Rusya’da 
bir özel okulda değil devlet okulun-
da gerçekleşen şeyler. Sonrasında 
başka arkadaşlarımla sohbetlerimde 
onların okullarında da benzer şeyle-
rin gerçekleştiğini öğrendim. Uma-
rım geçen yıl bu zamanlar benim 
gibi kara kara düşünen birileri var 
ise onlar için aydınlatıcı olmuştur.

ÇOCUĞUMU RUSYA’DA 
ÖZEL OKULA MI 

DEVLET OKULUNA MI 
VERMELIYIM?

Siyamend KAÇMAZ
ÇERÇEVE

skacmaz@gazetem.ru
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28 ülkeden yaklaşık 2 bin 
firmanın katıldığı fuar, 
20-23 Eylül arasında 

VVTS fuar alanında düzenlendi. 
69. ve 75. pavyonlarda gerçekleşen 
47. Tekstillegprom fuarında Türk 
stantları büyük ilgi gördü. 40 bin 
metre kare alanda gerçekleşen fuar, 
uçak krizinden sonra Türk firma-
larının bu denli kalabalık katıldığı 
ilk fuar oldu. Türkiye logosu altında 
açılan stantlarda ürünlerini sergi-
leyen Türk üreticiler, masalarına da 
Türk ve Rus bayrağını da birlikte 
koymayı ihmal etmediler.

Tekstil fuarına katılan firma 
temsilcilerinin karşılaştıkları ilgi, 
zorluklar ve fuara ilişkin değer-
lendirmeleri de şöyle: “Türk malı 
dediğimiz zaman daha güvenle 
yaklaşıyorlar.”

FUARA ZEVKLE KATILDIK

Tkani Prestij firması sahibi Hulki 
Öz de bu fuara yaklaşık 12 yıldır, 20 
kerenin üzerinde katılım sağladık-
larını söyledi. Tkani Prestij olarak 
Oğuz Tekstil’in mallarını sattıklarını 
anlatan Hulki Öz, şöyle konuştu:

“Bizim için oldukça etkili. Yeni 
çeşitlerimizi sergiliyoruz, 
onlar da görme imkanı bulu-
yorlar. Bu fuara zevkle katılı-
yoruz. Bu sürecin iyileşmesi 
firmaların katılımını da artırdı. 
Haliyle günümüzde politika 
ile iş dünyası fazlası ile iç içe 
olduğu için bu da buradaki iş 
dünyasını da etkiledi. Tabii 
kriz aşıldı ve Türk firmaları 
yine eskisi gibi belki daha 
fazla olacak şekilde tekrar bu 
tarz fuarlara katılarak kendile-
rini tanıtacaklardır.”

TÜRK ÜRÜNLERİNE KARŞI 
OLUMSUZ BİR ŞEY  

DUYMADIM
Bu yıl fuara 

katılımın 
geçen yıla 
oranla daha 
fazla oldu-
ğunu belirten 
Moslabel 
pazarlama 

sorumlusu Coşku Yılmaz, 
“Bunu gözlemliyoruz, standı-
mıza oldukça yeni müşterilerin 
geldiğini gördük. Bu yıl Türki-
ye’den katılım çok fazla Türk 
şirketleri olarak. Biz bu fuara 
iki tane firma olarak katıldık: 
Fitex ve Moslabel. Fitex şerit 

ve lastik imalatında Rusya’nın önde 
gelen üreticilerinden bir tanesi. 
Moslabel ise dokuma etiket imala-
tında burada üretim yapıyoruz. Son 
üç yıldır hızlı büyüyoruz. Fuardan 
şu ana kadar çok memnunuz” dedi.

Yılmaz, sözlerine şöyle devam 
etti: “Biz Rusya’da üretim yapan 
bir firmayız. Bütün mallarımızı 
burada imal ediyoruz. Biz teknolo-
jiyi buraya getirdik ve üretimimizi 
burada yapıyoruz. Müşterilerimiz 
Türk üreticisi olduğumuzu biliyor. 
Türk ürünlerine karşı herhangi 
olumsuz bir şey duymadım. Çünkü 
Türkiye tekstil üzerine çok köklü, 
kalitesi ile kendisini belirlemiş 
bir ülke ve o nedenle müşterilerin 
bununla ilgili herhangi bir sorunu 
olmuyor.”

TÜRK MALLARINA 
İLGİ YÜKSEK

Marsala Tekstil’den pazarlama 
sorumlusu Mustafa Tıraş da fuara ilk 
defa katıldıklarını belirterek, “Fuar-
daki ziyaretçi sayısından yola çıkarak 
gayet memnun olduğumuzu söyleye-
bilirim. Fuardan beklentimiz yüksek 
ve şu ana kadar beklentilerimizi 
gerçekleştiriyor. Türk mallarına ilgi, 
Türk insanına saygı oldukça yüksek. 
Evet, kriz biraz 
etkilemiş ama şu 
an onun olumsuz 
etkisini görmü-
yoruz. Tekrardan 
katılır mıyız bu 
fuara? Evet katı-
lırız” diye konuştu.

Migiboy Tekstil Pazarlama 
sorumlusu Murat Engin ise, fuara 
iyi bir katılım olduğunu, yaşanan 
olaylardan sonra böyle bir fuarın 
gerçekleşmesini olumlu olarak 
değerlendirerek şunları söyledi:

“Şu anda iyi gidiyor. Türk ürünle-
rine karşı dünyada da tekstil olarak 
özellikle ilgi daha fazla. Çünkü 
Türkiye bu dalda bir kaliteye ulaştı. 
Burada standımıza gelen müşteriler 
özellikle İstanbul diyorlar. İstan-
bul’u da biliyorlar. Türk ürünü ve 
markası ile burada bulunmamızla 
ilgili herhangi bir tepki görmedik. 
Sonuçta yaşanan olayın ne olduğu 
da ortaya çıktı, onlarda anlamışlar 
onun için bir problem yok, gayet 
iyiler Türk halkına karşı. Bize karşı 
iyiler.”

BAKIŞ AÇILARI 
OLUMSUZ DEĞİL
Bursa Pakipek Teks-

til’den Nihal Akyüz 
Buca, Rusya pazarına 
tekrar giriş yapabilmek 
için fuara katıldık-
larını söyledi. Buca, 
“Yaşanan krizden sonra 
bir durgunluk oldu bildiğiniz gibi. 
Yaklaşımlar kesinlikle kötü değil. 
Stok kalitelerimiz ile çok ilgileni-
yorlar. Türkleri biliyorlar bence; hani 
bu kriz vatandaşlar ve ticari açıdan 
bir durgunluk sağlamış olabilir ama 
şuanda fuara katılımda bir problem 
görmüyorum. Bakış açıları olumsuz 
değil. Buraya gelirken hiçbir olumsuz 
gelişme yaşamadık” diye konuştu.

Türk firmaları, kriz sonrası Moskova’da düzenlenen tekstil fuarına 
en kalabalık haliyle katıldı. Firmalar fuarda, kendilerine gösterilen 

ilgiden son derece memnun olduklarını dile getirdiler.

KRIZ SONRASI MOSKOVA’DA 
EN KALABALIK TURK URETICI 

KATILIMLI FUAR



RUSYA’NIN EN BÜYÜK 10 ŞIRKETI ŞÖYLE:
4. Toyota Motor
Ana şirketi: Toyota Motor (Japonya)
Sektörü: Otomobil üretimi
Rusya’ya geliş tarihi: 2002
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 230 milyar 
ruble
Kâr değişikliği: -Yüzde 8
2015 yılındaki küresel geliri: 14.459 milyar ruble

5. IKEA
Ana şirketi: IKEA (İsveç)
Sektörü: Ticaret
Rusya’ya geliş tarihi: 2000
Rusya’da 2015 yılındaki kârı:  
200 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 9
2015 yılındaki küresel geliri: 2169 milyar ruble

6. PepsiCo
Ana şirketi: PepsiCo (ABD)
Sektörü: Gıda sanayi
Rusya’ya geliş tarihi: 1974
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 172 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 1
2015 yılındaki küresel geliri: 3866 milyar ruble

1. Aşan, Atak
Ana şirketi: Groupe Auchan (Fransa)
Sektörü: Ticaret
Rusya’ya geliş tarihi: 2002
Rusya’da 2015 yılındaki kârı:  
414 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 11
2015 yılındaki küresel geliri: 3687 milyar ruble

2. Metro Cash&Carry
Ana şirketi: Metro Group (Almanya)
Sektörü: Ticaret
Rusya’ya geliş tarihi: 2001
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 305 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 4
2015 yılındaki küresel geliri: 4026 milyar ruble

3. Philip Morris International
Ana şirketi: Metro Group (İsviçre)
Sektörü: Tütün ürünleri üretimi ve satışı
Rusya’ya geliş tarihi: 1993
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 234 milyar 
ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 21
2015 yılındaki küresel geliri: 1607 milyar ruble

GAZETEM4 İŞ DÜNYASI

RUSYA’DA SÜREKLI 
IHTIYAÇ DUYULAN 
GOST–R NEDIR?
Tüm ülkeler kendi normlarını oluşturup 

uluslararası ticarette, uluslararası standartlar 
gibi kendi standartlarını yaratmaktadırlar. Ve 

bu standartlara uygunluk Rusya için de geçerlidir. 
Bu sertifika Rusya ile ticarette gerekli olan ürün 
sertifikasıdır. Rusya ülkesinde toptan ve perakende 
ticareti yapılan her mal, mamul için ürün kalite 
sertifikası düzenlenmesi zaruridir. Ülkemiz Standart 
Teşkilatı TSE’nin verdiği TSE belgesi yapısında ve 
özelliklerinde olan sertifikalar Rusya’da ilgili malın 
satışını yapmak için ön şart olarak istenmekte-
dir. Rusya’ya  yapılan ithalatın ve ihracatın yani 
ticaretin güvenli ve yasal yolu Rusya’ya satacağınız 
ya da satmayı düşündüğünüz ürünlere GOST-R 
sertifikasını almanız gerekmektedir. Bu sertifika ile 
Rusya standartlarına da uygunluğunuzu tescil etmiş 
sayılmaktasınız.

GOST-R sertifikası bulunmayan ürünlerin ülkeye 
yasal yoldan girmesi mümkün değildir, muhakkak ki 
bu sertifikanın temini gereklidir. Ancak yasal olma-
yan usullerle ya da bi şekilde Rusya’ya ürününüzü 
soksanız bile ürünlerinizin ucuz  pazarlar haricinde 
satılması zor gözükmektedir.

Türk üreticiler; merkezi, şubesi vs. Rusya’da 
olsun veya olmasın, Rusya’ ya bir mal satıyorsa 
ticaretinin belli bir aşamasında kendini zorlayacak, 
yasal işlemleri, sertifika almayı, marka tescilini 
yaptırma yoluna ister istemez gidecektir. Rusya’da 
97’li yıllarda yaşanan büyük krizin etkileri tamamen 
geçmiş, ülkenin ihracat gelirleri artmış, bu nedenle 
ithalatı yapılan tüm ürünlerde kaliteli ürün ve kalite 
konusu daha çok önem kazanmıştır. Ülke ürün 
kalite anlayışını standartlaştırmış ve 1 Ekim 2000 
tarihinden itibaren ülkeye bu standartların dışında 
ürün kabul etmemeye başlamıştır. Rusya gümrükle-
rinden sertifikasız ürünlerin geçişi yasaklanmıştır.

Türkiye’den giden ürünlerde eğer sertifika eksik 
ise yani Rusya’ya sertifikasız olarak satılan ürünler 
varsa gümrükte ithalatçı Rus firması tarafından 
mecburen sertifika alınmaktadır. Bu da Rusya’daki 
müşteri tarafından şikayet sebebi veya fiyat düşür-
me nedeni olmaktadır. Rusya, ülkesine mal satma 
ticaret yapmak isteyen ülkeler ve firmalardan bu 
sertifikaya adapte olmalarını istemekte ve bu sertifi-
kayı duyurmaya çalışmaktadır.

Rusya standartlarına uygun olduğunu bu sertifi-
kalar ile kanıtlanmış olan mallar gümrüklerden daha 
kolay geçmekte, iç piyasada üst kategorideki mağa-
za ve marketlerde satılma fırsatları bulmaktadırlar. 
Bu da “Türk Malı İmajı”nın değerinin yükselmesine 
yardımcı olmaktadır. En önemlisi ürünlerimiz, mar-
ka ve kalite değeri olmayan uzak doğu ucuz ürünleri 
algısından kurtarılmakta ve markalaşma yolunda da 
Türk ürünlerine değer kazandırmaktadır. Sonuç ola-
rak da daha iyi fiyatlarla ve değerinde satılmaktadır.

GOST-R sertifikası, Rusya Standart teşkilatı eski 
adı GOSSTANDART, yeni adı “Federal Teknik 
Düzenleme ve Metroloji Kurumu” (Rusya Devlet 
Standartları) yetki verdiği, konularında uzman 
olmuş kuruluşlar tarafından verilmektedir. Rusya’da 
şimdi birçok aracı kurum, Türk üreticilerin talebi 
durumunda bu hizmetleri vermektedir. 

Rusya’da ticaret yapmak ve ürün satmak için 
orada olmanız veya orada ticaret yapmanız şartı 
bulunmamakla beraber, Rusya’ya mal satma konu-
suna niyetli dahi olsanız Rus uzmanları fabrikanıza 
getirerek ve en az 3 yıl için bu kalite sertifikanızı 
alarak ticari şansını artırabilirsiniz diye düşünmekte-
yiz ve önermekteyiz.

“Ürünlerimi Rusya’ya satıyorum, sertifikaya da 
ihtiyacım olmuyor” yaklaşımı içindeyseniz bilmelisi-
niz ki sizin ürünlerinizi alan kuruluşlar sizin adınıza 
orada bu standartlara göre değerlendirme yaptır-
makta ve sizin ürünlerinize sertifika düzenlettirmek-
tedirler. GOST-R sertifikası Rusya pazarında sürekli 
ve kalıcı olmanız en önemlisi de Rusya’da değer 
kazanabilmeniz için gerekliliktir.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender  KARATAŞ
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RUSYA’da faaliyet 
gösteren 50 
yabancı şirketin 

yer aldığı listede Rusya 
ve Batı arasındaki zor 
ilişkilerin etkisini görebi-
liyor. Geçen sene yabancı 

şirketler artış göster-
meye devam ederken, bu 
sene 50 yabancı şirketin 
toplam kârı yüzde 1,3 
oranında azalarak 4,9 
trilyon rubleye düştü. 
Listede en hızlı düşüşü 

oto sanayi temsilcileri 
gösterdi, onların başında 
Mitsubishi Motors yer 
alıyor. Otomobil üretici-
lerinden karı artan tek 
şirket 2015 yılında yüzde 
6 oranında daha fazla 

otomobil satmayı başaran 
Daimler oldu. Listede 
tarım sanayisi de ciddi 
artış gösteriyor. Rusya’da 
iki senedir en hızlı artışı 
Amerikan Cargill şirketi 
gösterdi.

RUSYA’DAKI EN BÜYÜK 
10 YABANCI ŞIRKET

Yaptırımlar ve Rusya ile batının ilişkilerinin kötüleşmesi Rusya’daki yabancı 
şirketlerin karının düşmesine neden oldu. En çok etkiyi otomobil sanayisi gördü.

9. Leroy Merlin Vostok
Ana şirketi: Leroy Merlin (Fransa)
Sektörü: Ticaret
Rusya’ya geliş tarihi: 2004
Rusya’da 2015 yılındaki kârı:  
152 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 23
2015 yılındaki küresel geliri: 863,5 milyar ruble

10. Procter&Gamble
Ana şirketi: Procter&Gamble (ABD)
Sektörü: Yüksek talep ürünleri
Rusya’ya geliş tarihi: 1991
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 
141 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 8
2015 yılındaki küresel geliri: 4677 milyar ruble

7. Volkswagen Group Rus
Ana şirketi: Volkswagen Group 
(Almanya)
Sektörü: Otomobil üretimi
Rusya’ya geliş tarihi: 2003
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 171 milyar ruble
Kâr değişikliği: -Yüzde 26
2015 yılındaki küresel geliri: 14.502 milyar ruble

8. Mercedes Benz
Ana şirketi: Daimler (Almanya)
Sektörü: Otomobil üretimi
Rusya’ya geliş tarihi: 1994
Rusya’da 2015 yılındaki kârı: 157 milyar ruble
Kâr değişikliği: Yüzde 6
2015 yılındaki küresel geliri: 10 162 milyar ruble



5GAZETEM İNŞAAT&EMLAK

Moskova hükümeti ticari  
ofis gayrimenkul piyasasında 
vergileri düşürebilir

PODMOSKOVYE hükü-
meti Başkan Yardımcısı 

German Yelyanyuşkin, 
Podmoskovye hükümetinin 
ipotek sübvansiyon prog-
ramının uzatılmasını ve 
faiz oranlarının yüzde 10’a 
düşürülmesini talep etti-
ğini açıkladı. Yelyanyuşkin 
yaptığı açıklamada, “Ayrıca, 
Podmoskovye’de ipotek kredi 
ücretini konut kira maliye-
tinin seviyesine, yaklaşık 30 
bin rubleye çıkartacak bazı 
önlemlerin alınması gerek” 
ifadesini kullandı.

Bu tekliflerin hükümetin 
federal organlarına gönderil-
diğini ve şu anda değerlendi-
rildiğini belirtti.

Rusya hükümeti ayrıca-
lıklı ipotek kredisi yasasına 
göre 2015 yılında Rus 
bankalarına sıfır konut alımı 
için ipotek kredilerinin faiz 
oranlarının sübvansesine 20 
milyar ruble ayırmayı plan-
lıyordu. Programın 1 Mart 
2015-1 Nisan 2016 tarihleri 
arasında geçerli olması 
bekleniyordu, fakat 2016 
sonuna kadar uzatıldı.

Moskova’da  
artık 

müteahhitler 
alıcıları 

indirimlerle 
çekmeyecek
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İNKOM Nedvizhimost 
şirketi, Moskova’nın 

kuzeybatısında bulunan 
tek odalı dairenin aylık 
kirasının 18 bin ruble 
olduğunu söyledi. Şirket 
tarafından yapılan açık-
lamada, “Yapı Oktyabrs-
koye Pole metro istasyo-
nunda 10 dakikalık uzak-
lıkta General Karbışev 
bulvarındaki 5 katlı binada 
yer alıyor. Dairede gerekli 
tüm mobilyalar ve beyaz 
eşyalar bulunuyor” ifadesi 
yer aldı. 

Bunun yanı sıra Tekstil-
şiki metro istasyonundan 
10 dakikalık yürüme 
mesafesinde bulunan 
Volzhski Bulvar’daki 12 
katlı binanın son katındaki 
tadilat yapılmış mobilya 
ve beyaz eşyası olan tek 
odalı dairenin kirası 20 

bin rubledir. Aynı kira 
ücretine Salaryevo metro 
istasyonu yakınında 
Novoperedelkinskaya 
Sokağı’ndaki 17 katlı 
binanın 8 katındaki tek 
odalı daire de kiralana-
bilir.  Listenin dördüncü 
sırasında Pervomayskaya 
metro istasyonundan 
5 dakikalık mesafede 
bulunan Çelyabinskaya 
Sokağı’ndaki 24 katlı 
binanın 11 katında tek 
odalı daire yer alıyor. Az 
sayıda mobilyanın bulun-
duğu bu dairenin kira 
ücreti 22 bin rubledir. 

Son olarak, Tsaritsino 
metro istasyonunun yakı-
nındaki Yerevanskaya 
Sokağı’ndaki beş katlı 
binanın 4 katındaki tek 
odalı saire 23 bin rubleye 
kiraya veriliyor.

Moskova’da en ucuz 
konutun kirası aylık  
18 BIN RUBLE

Podmoskovye hükümeti ipotek 
sübvansiyon programının  
uzatılmasını istiyor

Moskova’da en pahalı 
apartamentler ayda 1,5 
milyon rubleye kiraya verildiEKONOMIK Politika ve 

Gelişim Departmanı 
Başkanı Maksim Reşetnikov, 
Moskova hükümetinin ticari 
ofis gayrimenkul piyasasında 
apartamentlerin vergi oranını 
düşürmeyi teklif ettiğini 
bildirdi.

Reşetnikov, bugün apar-
tamentlerin büyük çoğun-
luğu için yüzde 0,5’lik vergi 
oranının geçerli olduğunu, 
ticari ofis gayrimenkulünde 
bulunanlar için ise yapının 
kadastro fiyatının yüzde 
2’sini oluşturduğu belir-
tildi. Reşetnikov, “Hepsini 
yüzde 0,5’te eşitlemeyi teklif 
ediyoruz” dedi. Moskova 

Belediyesi’nin verilerine 
göre, yasa tasarısı 300 metre-
kareden düşük alana sahip 
apartamantlerin ilk 150 
metrekaresi için düşük vergi 
oranı belirliyor. Bu durumda, 
geri kalan alanda ticari ofis 
gayrimenkulleri için standart 
oran geçerli olacak. Ayrıca, 
kadastro fiyatının yüzde 
0,5’ini oluşturan vergi oranı 
sadece sahibinin adına kayıt 
edilen ve 300 metrekareden 
düşük alana sahip aparta-
mentler için geçerli olacak. 

Reşetnikov yaptığı açıkla-
mada, vergi oranının kadastro 
fiyatının yüzde 0,1’ini oluştu-
racağını belirtti. 

IRN.ru portalı, başkentte faaliyet gösteren müte-
ahhitlerin birinci piyasada alıcıları çekmek için 

en önemli araç olan indirimleri kullanmayı bıra-
kacaklarını bildirdi. İnkom Nedvizhimost şirke-
tinin araştırmalarına göre, sene başından itibaren 
en yüksek indirim fiyatı yüzde 10 düştü.

Yerli konut piyasasında yüzde 25’lik rekor 
indirim seviyesi Aralık 2015’te saptandı ve şubat 
ayının sonuna kadar devam etti. Mart ayında indi-
rimin en üst düzeyi yüzde 20 oranına, temmuz 
ayında yüzde 15 kadar düştü ve şu anda bu 
seviyede devam ediyor. Karşılaştırmak gerekirse, 
krizden önce 2013 yılında en yüksek indirim 
değeri yüzde 5 seviyesindeydi. Şirketin yeni 
binalardan sorumlu departmanı başkanı Yulian 
Gutman, “Kolay olmayan ekonomik koşullarda 
müteahhitlerin çoğu alıcıları çekmek için göze ilk 
çarpan yöntemi yani indirimi seçtiler. Ve bu yol 
doğruydu fakat bir zamana kadar. İndirim süre-
cinin kısıtlı olması gerek. Aksi takdirde durum 
kontrolden çıkabilir” dedi. 

POINT Estate şirketi, ağustosta Moskova’da en 
pahalı apartamentlerin (geniş çok amaçlı kulla-

nıma uygun daire) aylık 1,5 milyon rubleye kiraya 
verildiğini açıkladı. Point Estate şirketi tarafından 
yapılan açıklamada, “Moskova City’de 3 odalı aparta-
mentler aylık 1,5 milyon rubleye kiraya verildi. 270 
metrekarelik üç odalı bu apartamentler Federatsiya 
(Federasyon) Gökdeleni’nin 54 katında yer alıyor. 1 
yıllık süreyle kiraya verilen apartamentler Vorobyevı 
Gorı ve Luzhniki manzaralıdır” ifadesi yer aldı.

Ağustos ayında elit dairelerin ortalama bütçe-
sinin yaz ayında yüzde 13 oranında artarak aylık 
394 bin rubleye yükseldiği belirtildi. Piyasada 1 
milyon rublenin üzerindeki kira fiyatlarına sahip 
daire sayısı az olup, toplam elit daire hacminin 
yüzde 4’ünü oluşturuyor. 

Rusya İnşaat Bakan Yardımcısı Oleg Betin, Rusya’da kiralık 
konutların Merkez Bankası’nın faiz oranının yüzde 7-8 
oranında olması halinde halk için ulaşılabilir olacağını söyledi.

Kiralık konutların ulaşılabilirliği için 

FAIZ ORANININ YÜZDE  
7-8 OLMASI GEREK

BETIN, Merkez 
Bankası’nın 
faiz oranının 

düşmesinin bankaların 
müteahhitlere daha 
ucuz kredi vermelerini 
sağlayacağını ve bu 
durum sonucunda kiralık 
konutlardan daha hızlı 
gelir sağlanacağını 
belirtti. Betin, sözlerine 

şöyle devam etti:
“Merkez Bankası’nın 

faiz oranı yüzde 7-8 
seviyesinde olunca, 
kiralık konutlar daha 
ulaşılabilir olacak. 
Kredileri 12-15 yıllık 
alıyorlar. Bu durumda 
kredilerin faizleri 
çok oluyor. Bugün bu 
faiz oranında bu tür 

konutların inşaatı için 
ciddi bütçe gerekiyor.

Bu programda 
Moskova’da tek odalı 
dairelerin kira bedelleri 
12-15 bin ruble olmak 
zorunda. Bölgeler için 
kiralar 10 bin rublenin 
altında olacak. Fakat 
her şey halkın gelir 
durumuna bağlı.”



GAZETEM6 EKONOMİ
PUTIN, SERBEST MESLEK SAHIPLERININ  

2 SENE VERGIDEN MUAF  
TUTULMASINI ISTEDI

RUSYA Devlet Başkanı 
Vladimir Putin, Stra-
tejik Gelişim ve Önce-

likli Projeler Konseyi toplan-
tısında yaptığı açıklamada, 
“Birçok kez bir süreliğine 
örneğin 2 seneliğine 
serbest meslek sahip-
lerinin normal yasal 
çalışma ritmine dahil 
olabilmeleri için vergi 
ve zorunlu ödeme-
lerden muaf edilmesi 
gerektiğini söyledik” 
dedi.

Aynı zamanda 
Devlet Başkanı, 

serbest meslek sahiplerinin 
faaliyetlerini yasadışı giri-
şimcilik olarak tanımlayacak 
her türlü imkanının ortadan 
kaldırılması gerektiğinin 
altını çizdi. Putin, “Eğer bu 
gerekliyse, anayasada deği-
şikliklerin yapılması gerek” 
diye konuştu.

Daha önce Ekonomik 
Kalkınma Bakanlığı, ilgili 
makamların serbest meslek 
sahiplerinin 3 sene boyunca 
tüm ödemelerden muaf 
edecek ve devlet desteği alma-
larını sağlayacak yasa tasarısı 
hazırlayacağını bildirmişti.
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Rusya, yeni 
emekli 
birikimleri 
sistemini 
uygulayacak

Dünyadaki ilk AliExpress 
showroomu Leningradski 
Tren İstasyonu’nda açıldı.

100  metrekarelik alanda 
kıyafetten ayakkabıya, 

elektronik eşyalardan takılara 
kadar 10 ürün kategorisi 
bulunuyor.

İngilizce’den gösterim odası 
olarak çevrilen showroom’da 41 
markaya ait ürünler yer alıyor. 
Rus alıcılar bazı markaları 
yakından tanırken, bazılarıyla da 
ilk kez tanışacaklar. 

Daha önce açıklama yapan 
AliExpress Rusya ve BDT 
ülkeleri gelişim direktörü 
Mark Zavadskiy, showroomun 
11 Kasım Dünya Alışveriş 
Festivali’ne özel satış gününde 
faaliyet göstereceğini belirtmişti. 
Ayrıca showroom’lar kıyafetlerin 
gösterimi ve tasarımcıların iş 
görüşmeleri için tasarlanmıştı. 

Dünyadaki ilk AliExpress 
showroom’u Moskova’da açıldı

RUSYA Maliye 
Bakanı Anton 

Siluanov, emekli 
birikimlerinin 
mevcut formatta 
oluşturulma-
yacağını, fakat 
2018’den itibaren 
vatandaşların 
gönüllü birikim modelinin uygu-
lanacağını söyledi. Rusya Maliye 
Bakanı Anton Siluanov, konuyla 
ilgili yaptığı açıklamada, “3 sene 
önce olan eski sistemi yenile-
meyi düşünmüyoruz. Bu sene 
ve önümüzdeki sene Merkez 
Bankası ile birlikte yeni sistemi 
görüşeceğiz ve değerlendireceğiz. 
İyi bir emekli maaşına sahip 
olmak isteyen çalışanların çalı-
şırken ve gelirleri varken birikim 
yapabilmeleri için gerekli tüm 
koşulları oluşturmak zorundayız” 
ifadelerini kullandı. Devletin 
vatandaşlar için gayrimenkul 
veya banka depozitlerine yapılan 
yatırımlardan daha ilginç birikim 
araçlarını kurması gerektiğini 
belirten Siluanov, “Vatandaşları-
mıza sonu garanti olacak birikim 
elementleri teklif etmek istiyoruz. 
Bu birikimlerin birikim süresinde 
de harcanabilmesi için gerekli 
koşulları oluşturmamız gerek. Bir 
başka deyişle birikim döneminde 
gereklilik halinde kullanılabilecek 
emekli sermayesi oluşturacağız” 
dedi. Öte yandan Merkez Bankası 
Başkanı Elvira Nabiullina, devletin 
şu anda çalışanlara uzun vadede 
emekli birikimi olmadan iyi bir 
emekli maaşını sağlayamayacağını 
belirtti. Nabiullina, “Devlet dışı 
emekli fonu sistemi gönüllü vatan-
daşlarla çalışmaya hazır” dedi.

RUSYA Maliye Bakanı Anton 
Siluanov, Moskova Finans 

Forumu’nda bakanlığın önümüz-
deki üç sene boyunca vergilerin 
artırılması teklifini sunmayaca-
ğını ve petrol sektörü için daha 
önce planlanan vergi manev-
rasının gerçekleştirileceğini 
bildirdi.

Siluanov yaptığı açıklamada, 
“Petrol ve doğalgaz sektörü için 
manevra teklif edeceğiz. Burada 
geçen yıllarda alınan kararlar 
devam edilecek” dedi. Bakan, 
ekim ayı sonunda bütçenin 

vergi ve mali politikasında ciddi 
değişiklikler olmadan Duma’ya 
sunulacağını belirtti. Daha önce 
“Vedomosti” gazetesi, Maliye 
Bakanlığı’nın bu forumda petrol 
sektörü için yeni yapılanmanın 
teklif edileceğini yazmıştı. Şu 
anda petrol sektöründe bütçe 

ihracat vergisi ve maden vergisi 
üzerinden gelir sağlıyor. 2016 
yılından itibaren maden vergisi 
artırılıyor ve ihracat vergisi 
düşürülüyor. Bu reform saye-
sinde 2018 yılına kadar ihracat 
vergisinin tamamen kaldırılması 
planlanıyor.

Maliye Bakanlığı’nın  
2017-2019 yıllarında 
vergilerin artırılmasını  
teklif etmeyeceği bildirildi.

Rusya Merkez Bankası 
Başkanı Elvira Nabiullina, 
sorunların Rus ekonomisi 
için kilit riskler olduğunu, 
aynı zamanda dış risklerin de 
mevcut olduğunu bildirdi.

NABIULLINA Moskova Finans 
Forumu’nda yaptığı açıklamalarda, 

“Rus ekonomisi için kilit risk rolünü iç 
sorunların oynadığını düşünüyorum. 
Dış riskler tabii ki var ve Anton Silu-
anov (Maliye Bakanı) onları belirsizlik 
olarak adlandırdı. Küresel artıştaki 
belirsizlik varlığını sürdürecek ve bizim 
buna hazır olmamız gerek” dedi.

Nabiullina, dış risklerin Rus ekono-
misine etkisinin ana kanalının petrol 
fiyatlarının üzerinden geçtiğini belir-
terek, “Ekonomimizin petrol fiyatına 
bağlılığı yavaş yavaş azalıyor, petrolün 
GSYİH ve ihracat gelirlerindeki payı 
düşüyor. Bir diğer dış faktör de Çin’in 
GSYİH değerindeki değişiklikler. Çin 
ekonomisi uzun süre küresel artışın 
tetikleyicisi oldu. Çin’in GSYİH artışının 
yavaşlaması birçok ülkeyi etkiliyor. 
Aynı zamanda petrol fiyatlarını ve 
hammadde fiyatlarını etkiliyor” dedi.

Faiz oranları daha hızlı düşebilir
Merkez Bankası’nın faiz oranından 

bahseden Nabiullina, petrol fiyatlarının 
yüksek veya ülke ekonomisinin daha iyi 
durumda olması halinde Merkez Banka-
sı’nın faiz oranını söz verdiğinden daha 
hızlı şekilde düşürebileceğini belirtti.

İç riskler Rus 
ekonomisi 
için kilit rol 
oynuyor

Maliye Bakanlığı, 3 yıl 
vergi artışı istemeyecek
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RUSYA İnsan Sağlığı ve Tüketici 
Haklarını Koruma Servisi (Rospot-

rebnadzor), Moskova’da grip hastalı-
ğının salgın eşiğinin altında olduğunu 
bildirdi. 19 Eylül’e kadar yaklaşık 860 
bin kişi grip aşısı yaptırdı. 

Şehir sakinlerinin büyük çoğunluğu 
aşı yaptırmak için sağlık kuruluşlarına 
başvurdu. Burada 760 bin kişi aşı oldu. 

Metronun 24 istasyonunda çalışan 
noktalar da şehir sakinlerinin ilgisini 
çekti. 5-19 Eylül tarihleri arasında 
30 bin kişi bu noktaları kullandı. 
Bu noktalar 1 Kasım’a kadar nöbet 
tutmaya devam edecekler.

MOSKOVA’nın kuzeydoğusunda 
yer alan ve kültür merkezine 

çevrilecek 39 Sovyet sinemasından 
birisi olan “Riga” sinema salonunun 
rekonstrüksiyon projesi onaylandı. 

Moskova’da sinema salonu içeren 5 
adet camlı merkez kurulacak. Moskova 
Mimarlar Odası (Moskomarhitektura) 
bu sinema salonunun rekonstrük-
siyon projesini onayladı. Yenilenmeyi 
bekleyen diğer sinema salonları gibi 
Riga da sinema salonları dışında 
marketleri içeren kültür merkezine 
dönüştürülecek.

Moskova’nın Baş Mimarı Sergey 
Kuznetsov, Riga’nın dış cephesinin 
Altufyevski Şosse tarafının tamamen 
şeffaf olacağını, eski kerpiç duvarların 
yerine camlarla kaplanacağını ifade 
etti. Şehre ait 39 sinema salonu 2014 
yılında satışa sunuldu. Yatırımcı onları 
gelişmiş kültür merkezlerine dönüş-
türmek zorunda.

MADI uzmanları, Moskova’da 
trafik kurallarını ihlal edenlere 

göz açtırmıyor. Uzmanlar ihlalleri 
Gosavtoinspektsiya’ya bildiriyor, 
özel otoparklarda izinsiz park eden-
lere para cezası veriliyor veya araç-
ları çekiliyor. Moskova’nın merke-
zinde eylül ayında yasak taksilerin 
park etmelerini kontrol eden mobil 
noktalar açıldı. Mobil noktaların 
yetkilileri araçlarını izinsiz park 
eden sürücüleri takip ediyor ve 
ilgili bilgileri GİBDD’ye gönderiyor. 
Şehirde toplam 3 adet mobil nokta 
faaliyet gösteriyor ve bunlar Tvers-
kaya, Petrovka ve şehrin merkezin-
deki diğer sokaklarda kullanılıyor. 

Özellikle Belarusski Tren İstasyonu 
bölgesinde sürücüler takip ediliyor. 

Mobil noktalarda Moskova İdari 
Yol Denetim (MADİ) uzmanları 
çalışıyor. Yaya uzmanların aksine bu 
uzmanlar bir otoparktan diğerine 
kısa güzergahtan gidiyorlar. Bu 
otoparkları sadece yasal taksiciler 
kullanabilirler. Onların araçlarında 
turuncu fener, taksilerin grafik 
şeması ve diğer bilgilerin yer alması 
zorunlu. 5.18 numaralı “Yasal 
taksinin otopark yeri” levhasının 
yakınında park etmenin cezası 3 
bin rubleyi buluyor. Sürücünün araç 
içerisinde olmaması halinde araç 
çekiliyor.

Mobil noktalar taksi otoparklarını 
kontrol etmeye başladı

1 Ekim’de Troleybüs Bayramı düzenlenecek
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1 Ekim’de Moskova’da Troleybüs 
Bayramı düzenlenecek. Vatan-

daşlar Frunzenskaya Naberezhna-
ya’da 12:00-15:00’da eski troley-
büsleri yerinde inceleyebilecekler.

Troleybüsler 11:15’de “Merkez” 
Mosgortrans’ın bulunduğu Denis 
Davıdov sokağından çıkarak 
Moskova sokaklarında boy göste-
recekler. Troleybüsler Kutuzovski 
Prospekti, Smolenski ve 
Zubovski Bulvarı, Novo-
kuznetski Proezd, 
Komsomolski Pros-
pekti’nde giderek 
Frunzenskaya 
Naberezhnaya’da 
duracaklar.

“Mosgortrans” 
Genel Müdürü 
Evgeniy Mihaylov 

konuyla ilgili yaptığı açıklamada, 
“Şehir sakinlerinin toplu taşıma 
araçlarının tarihine olan ilgisine 
değer veriyoruz ve bir bayrama 
daha hazırlanırken bunu şehir 
sakinleri için en ilginç hale getir-
meye çalışıyoruz. Bu yüzden 
sergide Moskovalıların sevdiği 
Sovyet troleybüslerinden ilki olan 
YaTB-1 özel misafirimiz olacak. 

Aynı zamanda ‘Siniy Troleybüs 
de sergideki yerini alacak” 

diye konuştu. 
Moskovalılar çeşitli 

zamanlara ait 20’ye 
yakın troleybüs 
görecekler. Bayramın 
katılımcıları troley-
büslerin içlerine 

girebilecek, fotoğraf 
çekilebilecekler.

Tarihi troleybüslar 1 Ekim’de 
Moskovalıları geçmişe götürecek.

MOSKOVA’DAN
YENI ANLAŞMA

MOSKOVA Hükümeti 
ve Federal Küçük ve 
Orta Çaplı İşletmelerin 

Gelişim (MSP) Kuruluşu, işbir-
liği anlaşması imzaladı. Taraf-
ları Moskova Belediye Başkanı 
Sergey Sobyanin ve MSP 
Müdürü Aleksandr Braverman 
temsil etti.

Sobyanin yaptığı açıkla-
mada, “Küçük ve orta çaplı 
işletmelerin gelişimine ilişkin 
anlaşmayı imzaladık. Alek-
sandr Arnoldoviç (Braverman) 
şehirdeki küçük çaplı işletme-
lerin gelişmesi için verdiğiniz 
desteğe minnettarız. Anlaş-
mamız bu çalışmayı yeni düzeye 
çıkaracak” ifadelerini kullandı.

Sobyanin, Moskova’da belirli 
kriz durumlarına rağmen işle-
rini patentle yürüten bireysel 
girişimcilerin sayısının arttığını 

belirterek, “Bu tabii ki federal 
ve bölgesel yasa düzeyinde 
alınan önlemlerin sayesinde 
gerçekleşiyor. Buna kolaylaş-
tırılmış patent kaydı, patentin 
ücretinin azalması, hizmet 
yelpazesinin gelişmesi dahildir. 
Tüm bunlar küçük çaplı işlet-
melerin gelişmesi için başka 

bir atmosferin kurulmasını 
kapsıyor” dedi.

Aleksandr Braverman, 
başkentin innovasyon alanında 
lider olduğunun ve teknopark 
sayısının arttığının altını çizdi. 
Braverman, “Şu anda finanse 
etmeye hazır olduğumuz 4 
milyar ruble değerinde 6 

projemiz bulunmaktadır” diye 
konuştu.

Sözleşme kapsamında şu 
alanlarda işbirliği yapılacak:

� Küçük ve orta çaplı işletme-
lerin destek önlemlerin gerçek-
leştirilmesine hazırlık

� Küçük ve orta çaplı işlet-
meler için kredi erişiminin 
kolaylaştırılması

� Küçük ve orta çaplı işlet-
melere pazarlama desteği, bilgi 
desteği

� Okul yaşındaki çocuklara 
işletmeciliğin temelinin öğre-
tilmesi

� Küçük ve orta çaplı işlet-
melerden ürün, iş, hizmet alım 
payının artırılmasına yönelik 
etkinliklerin organize edilmesi

� Küçük ve orta çaplı işletme-
lerin destek altyapısının oluştu-
rulması.

Moskova küçük ve orta çaplı işletmelerin gelişimine ilişkin anlaşmayı imzaladı.

Bu sene 
Moskova troley-

büsü 83 yılını kutluyor. 
Başkentte düzenli 

bağlantı 15 Kasım 1933’te 
başladı. İlk troleybüs hattı 
Belarusskiy Tren İstasyo-

nu’ndan Sokol’a kadar 
uzanıyordu.

83. YIL

Grip, salgın 
eşiğinde

Riga sinema 
salonu projesi 
onaylandı
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ARNAVUT CIĞERI
Печень по – Арнавутски

� 600 гр. печени барашка или 
телёнка
� 1 стакан муки
� пол. чайной ложки соли
� пол. чайной ложки сладкого 
перца

Для гарнитюра
� 1 помидор
� 2 средних картофеля
� 1 красный или белый репчатый 
лук
� пол. пучка петрушки

Для жарки
� 1 стакан подсолнечного масла

Лук порезать полукольцами, 
петрушку мелко порезать и всё 
перемешать. (по желанию можно 

всё это полить оливковым маслом , 
лимонным соком, добавить соль , перец 
и сумак). Печень промойте , снимите 
плёнку, порежьте кубиками, дайте стечь 
крови. Обваляйте в муке и пожарьте в 
горячем масле. После жарки дабавьте 
соль и перец. Перемешайте. Выложите 
печень на блюдо и положите рядом 
готовый лук, жаренный (варёный)
картофель, помидоры. 
Приятного аппетита !!!

MALZEMELER:
� 600 gr kuzu veya dana ciğeri
� 1 su bardağı un
� 1 çay kaşığı tuz 
� 1 çay kaşığı toz tatlı biber

GARNITÜRÜ
� 1 adet domates
� 2 adet orta boy patates
� 1 adet kırmızı veya beyaz 

soğan
� Yarım bağ maydanoz

KIZARTMAK IÇIN 
� 1 su bardağı çiçek yağı

SOĞANI piyaz 
doğrayın, mayda-
nozu ince doğrayıp 

karıştırın. (İsteyen - 
soğanın üzerine az zeytin 
yağı, az limon suyu, az 
sumak, tuz koyabilir) 
Arnavut ciğeri en iyi 
kuzu ve dana ciğerinden 
yapılır. 

Öncelikle ciğerin 
dışındaki zarını temiz-
leyin, kuşbaşı doğrayın. 
Kanının gitmesi için 
süzgece koyun. Unu 
geniş bir kaba koyup 
ciğeri elinizle güzelce 

karıştırın.
Süzgeçe koyup 

sallayın, fazlalık unu 
gitsin. Geniş tavaya bir 
su bardağı sıvıyağını 
iyice kızdırıp, ciğerin 
yarısını ilave edin. 
Karıştırarak 2 dakika  
kızartın, havlu kağıt 
üzerine çıkartın. 

Kalanını da kızartın, 
tuzunu, toz biberini 
katıp, ciğere ilave edin. 
Servis tabağına ciğeri 
koyup etrafını patates, 
soğan, domates ile 
süsleyip servis yapın.

HAZIRLANIŞI

Afiyet olsun...

27 Eylül 2016 Salı
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MOSKOVA’daki çok çocuklu aile-
lere “Ebeveyn zaferi” adlı devlet 

ödülleri verildi. Ödülleri 4 ile 11 çocuk 
yetiştiren 16 aile aldı.

Moskova Belediye Başkanı’nın 
Sosyal Gelişim konularından sorumlu 
yardımcısı Leonid Peçatnikov, “Sizin 
çabalarınıza değer veriyoruz, çünkü 
çocuk yetiştirmekten daha zor ve 
kutsal bir iş yok. Bu yüzden federal 
ve Moskova ödüllerini büyük memnu-
niyetle veriyoruz, çünkü çocuklar en 
kutsal varlıklar. Ayrıca şehir ve Rusya 
için yaptıklarınız için teşekkürler” diye 
konuştu.

Ödülleri sağlıklı yaşam şekli 
yürüten, çocukların sağlıkları, eğitim-
leri, fiziksel ve ruhsal gelişimleriyle 
en iyi şekilde ilgilenen aileler alıyor. 
“Ebeveyn zaferi” ödülleri verilirken 
ebeveynlerden birisine federal bütçeden 
100 bin ruble ödül veriliyor.

Başkentte gereksiz eşyaları 
taşıyan bir ücretsiz servis 
daha hizmete girdi.

MOSKOVA’da gereksiz eşyaları 
taşıyan “Çumodan” adlı bir servis 

daha hizmete girdi. Servis, mobilya, 
kitap, kıyafet, oyuncak ve ev eşyası gibi 
her türlü eşyayı başvuru sonrasında 
evden gelip alıyor ve müşterilere 100 ile 
1000 ruble arasında sembolik ödüller 
veriyorlar.

Her ürünü en fazla yararla kullanma 
sözü de veriliyor. Artık kullanıla-
mayacak durumda olan eşyalar geri 
dönüşüme gönderiliyor. İlginç kitaplar, 
mobilyalar ve kıyafetler ihtiyaca göre 
restore ediliyor ve satışa sunuluyor. Geri 
kalan eşyalar haftada iki kez satışın 
yapıldığı Volgogradski Prospekt’te depo-
larda saklanıyorlar. 

Servis, ücretsiz olarak çalışıyor. 
Gereksiz eşyalar el çantasına sığıyorsa, 
vatandaşlar bu eşyaları Volgogradski 
Prospekt 32 ev adresine 12:00-20:00 
saatleri arasında kendileri getirebilirler. 
Bu gereksiz eşyaları değerlendiren 
ikinci servis. Geçen sene “Svalka” 
servisi faaliyete geçti.

Ödüllü aileler 
4-11 çocuk 
yetiştiriyor

Başkentte  
gereksiz eşyalar 
ücretsiz taşınacak

MOSKOVA şehir inşaatları 
denetiminden sorumlu 

Mosgosstroynadzor Başkanı Oleg 
Antosenko, sene başından itibaren 
Moskova’da 35,63 kilometre yol inşa 
edildiğini söyledi. Yapılan açıkla-
mada, yollarda 15 yeni köprü, tünel 
ve 5 yaya geçidinin kurulduğu belir-
tildi. Mosgosstroynadzor uzmanları 
yapılarda 53 denetleme gerçekleş-
tirdi ve projelerin normlara uygun 
olduğuna ilişkin 27 rapor hazırladı. 
22 adet yapı açılma iznini aldı. 
Bu yapıların arasında MKAD’ın 
Ryazanski Prospekt ile bağlantısı da 

yer alıyor.
İnşa edilen 182 yapı hâlâ kont-

rolde bulunuyor. Bu Volgogradski 
Prospekt’in Moskova Oblastı’na 
kadar olan kısmının, Şelkovskoye ve 
Kaluzhskoye Şosse’nin rekonstrük-
siyon çalışmalarının son aşamasını 
kapsıyor. 

Mosgosstroynadzor, yol yapıla-
rında toplam 1060 denetleme yaptı. 
Bu denetlemeler kapsamında 4,2 
bin ihlal tespit edildi. Müteahhitlere 
33 milyon ruble para cezası kesildi. 
Bu ihlallerin çoğu hızlı bir şekilde 
ortadan kaldırıldı.

Moskova’da 8 ayda 
36 kilometre yol yapıldı
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MOSKOVALILAR MOLEKÜLER 
TARAMADAN DAHA SIK GEÇIYOR
Pozitron Emisyon 
Tomografisi (PET) 
hastaların yüzde 
42’sine teşhis 
konulması ve 
en iyi tedavinin 
uygulanmasını 
sağladı. 4 binden 
fazla Moskovalı, 
moleküler 
düzeyde ücretsiz 
muayeneden geçti.

MART 2016’dan itibaren 
başkent sakinleri için 
PET zorunlu sağlık 

sigortası poliçesine dahil edildi. 
Moskova Sağlık Departmanı 
Radyoloji Uzmanı Sergey 
Morozov konuyla ilgili yaptığı 
açıklamada, “Onkoloji hasta-
larının yüzde 42’si ve hema-
toloji hastalarının neredeyse 
yüzde 100’ü için bu test teşhis 
koymaya ve en iyi tedaviyi uygu-
lamaya yardımcı oldu” ifadesini 
kullandı. 

Morozov, Pozitron Emisyon 
Tomografisi ile Bilgisayarlı 
Tomografi’nin (PET/BT) hasta-

ların organları ve dokularındaki 
patolojik durumları en erken 
aşamada bile moleküler düzeyde 
tespit edilmesine yardımcı 
olduğunu belirtti. Ayrıca bu 
analiz sayesinde onkolog ve 
hematologlar kemoterapi kursu 
sona ermeden hastaya teda-
vinin yardımcı olup olmadığını 

anlayabiliyorlar ve hastalıkla 
mücadele için en etkili metodu 
bulabilirler. PET’in uygulanması 
için hastaya damar yolu ile 
metabolik radyoaktif moleküller 
enjekte ediliyor. Hızlı büyüyen 
tümörlerde bu moleküller biri-
kiyor ve radyoaktif izotoplar 
onları daha görülebilir yapıyor. 

Morozov sözlerine şöyle devam 
etti: “Doktor, hastanın durumu 
hakkında geniş kapsamlı bilgi 
alabiliyor. Bazen analiz hastanın 
cerrahi tedaviye ihtiyacı olma-
dığını ortaya çıkarıyor. Ya da 
aksine bu sonuçlara dayanarak 
ameliyatın gerekli olduğuna 
karar veriliyor.”

Yandex Taksi, Moskova’da en düşük 
ulaşım bedelini yarıya düşürdü

YANDEX.Taksi servisi 
yardımıyla Moskova’da 

“Ekonom” sınıfta en düşük 
ulaşım bedeli artık 199 ruble 
yerine 99 ruble oldu. Gündüz 
saatlerinde bu fiyata 5 dakika 
uzaklığında veya 2 kilomet-
relik yol gidilebilecek. 

RİAMO Yandex.Taksi Basın 
Servisi’nin açıklamalarına 
dayanarak yaptığı açıkla-
mada, 5 dakikanın üzerindeki 
her dakika ve her kilometre 9 
ruble değerinde olacak.

Tarifelerin değişmesiyle 

birlikte kısa mesafeli yolcu-
luklar artık daha ucuz hale 
gelecek. Basın servisinden 
yapılan açıklamada, Moskova-
lıların kısa mesafeli yollarda 
daha sık taksi kullanmaya 
başladıkları belirtildi. Sene 
başından itibaren 5 daki-
kadan daha kısa mesafelerde 
yapılan ulaşım payı 1,5 kat 
arttı. Aynı zamanda bir şoföre 
gelen talep sayısı da arttı, 
bunun sayesinde ulaşımın 
maliyeti azaldı ve tarif fiyat-
ları düştü.
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Vodafone Arena’da 
ilk derbiyi seyirci 

kazandı...

HAFTAYA BAKIŞ
nejatinan@gazetem.ru

Nejat INAN SP R

VITALIY Mutko, Rusya Futbol 
Birliği Başkanlığı görevine 
tekrar seçilerek koltuğunu 

korumayı başardı.
Mutko dışında bu göreve Valeriy 

Gazzaev aday oldu. Bunun yanı sıra 
İgor Yefimov ve Sergey Pryadkin aday-

lığını Mutko’nun yararına geri çektiler.
Moskova’da düzenlenen Rusya 

Futbol Birliği Başkanlığı seçimlerinde 
Mutko, 266 oy alırken, Gazzaev 142 
oy aldı. Konferansta konuşan Mutko, 
hem zaferler hem de galibiyetler için 
sorumluluk aldığını belirterek, “Ben 

sadece zaferleri üstlenmiyorum. Aynı 
şekilde doping sorunu da benim, 
bir şeyleri kaybediyoruz yine benim 
sorunum” dedi.

Aynı zamanda Spor Bakanı olan 
Mutko 2015 yılından itibaren Rusya 
Futbol Birliği Başkanlığı’nı yapıyor.

VITALIY MUTKO 
FUTBOLUN 
BAŞINA YENIDEN 

SEÇILDI

MOSKOVA Ulaş-
tırma Depart-
manı, Moskova’da 

düzenlenen bisiklet mara-
tonuna yaklaşık 15 bin 
kişinin katıldığını bildirdi. 

Moskova Departmanı 
tarafından yapılan açık-
lamada şu ifadelere yer 
verildi:

“Moskovalılar bisikletle 
başkentin merkezinde 
bulunan sokaklarında 
ve nehir kenarında 30 
kilometre yol katettiler. 

Katılımcılar saat 12:00’da 
Ostankinski Proezd ve 
Zvezdnıy Bulvar’dan yola 
çıktılar. Maraton “Kras-
naya Presnya” parkında 
tamamlandı. Etkinlik 
sonunda katılımcılar için 
eğlenceli programlar 
düzenlendi.”

Yerli film ve çizgi 
filmlerin kahramanla-
rının kostümleriyle gelen 
katılımcılara Gorkiy Film 
Stüdyosu tarafından özel 
ödüller verildi.

Moskova’da  
bisiklet maratonuna 
 15 bin kişi katıldı

ULUSLARARASI Spor 
Tahkim Mahkemesi 

(CAS) tarafından doping 
yaptığı gerekçesiyle 2 yıl 
spordan men edilen Rus 
tenisçi Maria Sharapova’ya 
bu cezanın faturası çok ağır 
oldu.

Forbes dergisinin araştır-
masına göre, doping yaptığı 
için 2 yıl men cezası alan 
Maria Sharapova, maçlara 
çıkamadığı ve reklam gelir-
lerinden de yoksun kaldığı 
için 1 yılda milyonlarca 
dolar kayba uğradı.

Geçen yıl en çok 
kazanan sporcular liste-
sinde 26. sırada olan ünlü 
tenisçi, bu yıl 66 basamak 
birden düşerek 88. sıraya 
geriledi.

Forbes dergisinin araş-

tırmasında geçen yıl 29.7 
milyon dolar (89 milyon 
lira) kazandığı belirtilen 
Rus tenisçi, 1 yılda 7.8 
milyon dolar zarar etti. 
Kariyerinde 5 grand slam 
şampiyonluğu bulunan 
sporcu, bu yıl en çok 
kazanan sporcular liste-
sinde 21.9 milyon dolarlık 
kazancıyla (Yaklaşık 65 
milyon lira) 88. sırada yer 
aldı. Sezonun ilk grand slam 
turnuvası Avustralya Açık’ın 
devam ettiği 26 Ocak’ta 
alınan doping numunesinde 
yasaklı meldonyum madde-
sine rastlanan Sharapova, 
söz konusu ilacı 10 yıldır 
kullandığını ancak ilacın 1 
Ocak’tan itibaren yasaklı 
maddeler listesine alındı-
ğını bilmediğini söylemişti.

Sharapova, 
milyonlarca  

dolar kaybetti!

HOLLANDA Ligi ekiple-
rinden Twente’de kiralık 

olarak forma giyen A Milli 
yıldızımız Enes Ünal’ın 
müthiş lig başlangıcı, Serie 
A şampiyonu Juventus’un 
dikkatini çekmeyi başardı.

Hollanda Ligi ekiplerinden 

Twente’de kiralık olarak 
forma giyen A Milli yıldı-
zımız Enes Ünal’ın müthiş 
lig başlangıcı, Serie A şampi-
yonu Juventus’un dikkatini 
çekmeyi başardı.

Bu sezon çıktığı 5 maçta 6 
gol, 1 asiste ulaşarak Avrupa 

liglerinin en üretken isimle-
rinin başında gelen 19 yaşın-
daki süper yetenek için ‘Türk 
İbrahimovic’ yakıştırması 
yapan Calciomercato, genç 
yıldızın Juventus tarafından 
yakından takip edildiğini 
yazdı.

Enes, Ünal’a dev talip!

Vodafone Arena’nın 
büyüleyici güzelli-
ğini bilmem anlat-

maya gerek var mı? Bana 
göre dünyanın çok ender 
rastlanan  yerlerinden biri-
si. Dolmabahçe sarayının 
yanında, boğazın kenarın-
da muhteşem bir yer. 

Konum açısından da, 
tarihsel açıdan da insanları 
başka bir atmosfere gö-
türüyor Vodafone Arena. 
Benim içinse çok ayrı 
bir önemi var bu stadın. 
1974 yılında Galatasaray 
genç takımı oyuncusu 
olarak ilk defa, çok sayıda 
seyirci karşısında oyna-
dığım stat. Fenerbahçe, 
Galatasaray derbisinden 
önce oynanmış bir genç 
takımlar maçıydı. O za-
manlar bütün maçlar o 
günkü adı ile Dolmabah-
çe, bugünkü adı ile Voda-
fone Arena olan bu statta 
oynanırdı. Hele Beşiktaş 
maçları! Beşiktaş iskelesi 
civarındaki yerlerde, resto-
ranlar, kahveler gibi buluş-
ma noktalarında  yüzlerce, 
binlerce insan toplanır ve 
şarkılı türkülü ağaçlardan 
tünel haline gelen Dol-
mabahçe yolundan stada 
gidilirdi. Statlarda her iki 
takımında seyircileri olur-
du. Seyircilerinde  aynı, 
oyuncular gibi mücadele 
etmesi gerekirdi. Tribün-
lerde de destek verme 
mücadelesi olurdu. Oralar 
yan gelip yatma yeri değil-
di bir manada... 

Uzun zaman sonra 
deplasman takımlarının da 
sahaya gelebilmesi konu-
sunda bir adım atıldı ve bu 
karşılaşmada Galatasaraylı 
seyircilerde statta buluna-
bildi. Çokta  iyi oldu. Ay-
rımcılığın en aza indirilme-
si gereken bir dönemde. 
Sosyal barış adına atılmış 
güzel ve olumlu karardı. 
Neticesi de verimliydi. 

 
FAVORİ KİMDİ, 
KİM KAZANDI...
 
Futbolun içinden gelen-

ler bu soruya cevap ver-
selerdi yanlış yaparlardı. 
Derbi karşılaşmalarının 
favorisi olmaz derler, çok-
ta doğrudur. Kimsenin ak-
lından bile geçmezdi Ga-
latasaray’ın ilk devreyi 2-0 
önde kapatacağı. Ama 
işte derbi, ne olacağı son 
ana kadar her türlü skora 
açıktır. Burada çok önemli 
bir şey maça giden seyirci 
ödediği paranın hakkını 
aldı. Maçın heyecanı ve 
ortaya konulan mücadele 
son derbilerden  daha 
üst düzeyde oldu. Tabii 
bunu deplasman yasağının 

kalkmasına tek başına 
bağlamıyorum, ancak hiç 
şüphesiz katkısı oldu.

Teknik adamlar ve 
yorumcular yeteri kadar 
maçın o tarafını anlatıyor-
lar. Bu konuda çok fazla 
analiz yapmayacağım 
ama oyuncular üzerinden 
bazı gözümüze çarpan 
şeylere yer verelim.  Hal 
böyle olunca Bruma’nın 
muhteşem driplinglerini 
gündeme almadan olmaz. 
Futbolun zevkinin kaçtığı 
son yıllarda en kıymetli 
oyuncular topla adam 
eksiltebilen oyuncular 
oldu. Fizik gücünün art-
ması oranında futbolcular 
kolay kolay rakibe boş 
alan bırakmıyorlar. Maç 
analizlerinde hiç yapılmı-
yor ama ben profesyonel 
olarak yayıncı kuruluşta 
veya federasyonda  çalış-
saydım şöyle bir önerim 
olurdu;  sadece pas oran-
larının değil, bunun yanı 
sıra  her iki takımın pas 
dağılımını  incelerdim. 
Yani savunma, orta saha 
ve forvet oyuncularından 
kimlerin ayağına çok top 
değmiş. Sanırım artık 
maçlarda en çok top 
ayağına gelen oyuncular 
stoperler. Nedeni rakibi  
açamadıkça ve aşama-
dıkça top yeniden geriye 
dönüyor ve stoperlere ka-
dar gelip akınlar yeniden 
başlamak zorunda kalıyor. 
Bu maçta bu anlattığım 
çok olmamasına ve maçın 
oyun kalitesi iyi olmasına 
rağmen yazdım.  Çünkü 
rakibin, topla üzerine gi-
derek anında iki üç adamı 
eksiltmek inanılmaz önem 
kazandı. Dünyanın en pa-
halı oyuncularına bakın bu 
özellikle karşılaşacaksınız. 
Bruma’nın ve o kafadaki 
oyuncuların çok önemli 
olduğunu bilen tüm teknik 
adamların radarına girdi-
ğinden hiç şüphem yok. 
Galatasaray’la oynayacak 
tüm hocalar kesin önlem 
almak zorunda oldukla-
rının farkındalar. Çünkü 
öz güveni yükselmiş ve 
son vuruşlara da yansımış 
durumda bir oyuncu ol-
muş Bruma.  Kim kazandı 
sorusunun cevabı da dün 
spor yorumcuları tarafında 
çok doğru bir şekilde vur-
gulandı BU MAÇIN KA-
ZANANI SEYİRCİ OLDU 
dediler ve çok doğru söy-
lediler .

İkinci bir kazanç ise der-
bi maçlarının verilebileceği 
bir hakem ismi kazanmış 
olundu.  Ali Palabıyık, ilk 
maçına rağmen çok az 
hatayla işin altından kalktı.
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Türkiye’de 
yaşayan bir 
öğrencinin 
Rusya’da 
üniversite 

okuyabilmesi 
için bilmesi ve 

uygulaması 
gereken bazı 
noktalar var.

RUSYA’DA OKUMAK IÇIN 
NE YAPMAK GEREKIYOR?

ÖNCELİKLE NEDEN RUSYA?
1. Rusya Federasyonu’nda 

eğitim almak, birçok açıdan karşı-
laştırıldığında ülkemizden çok 
daha ekonomik ve bazı avantajlara 
sahip. 

2. Rusya’nın Moskova Devlet 
Üniversitesi (MGU) ve Rusya Halk-
ların Dostluğu Üniversitesi (RUDN) 
başta olmak üzere birçok yüksek 
eğitim kuruluşu dünyanın en 
iyileri arasında yer almaktadır. Her 
geçen yıl Rusya’da eğitim almak 
isteyen yabancı öğrencilerde ciddi 
bir artış görülmektedir.  

3. Rusya üniversiteleri Bologna 
anlaşması gereği Türkiye’de tanın-
maktadır. Yine de Rusya’da eğitim 
almak istediğiniz kuruluşun Türki-
ye’deki denklik durumunu YÖK’ün 
sitesinden kontrol etmeniz sizin 
için yararlı olacaktır.

4. Son zamanlarda Türkiye’nin 
en önemli partnerlerinden biri 
haline gelen Rusya’da eğitim 
almanın en önemli artılarından 
biri Rusça’yı öğrenmek denile-
bilir, zira çok sayıda uluslararası 
Rus firmasının gerek Türkiye’de 
gerekse de Rusya’daki ofislerinde 
Türkçe-Rusça bilen kişiler istihdam 
edilmekte. 

5. Rusya’da üniversite eğitimi 
almak için yalnızca YGS sına-
vından barajı geçmeniz gerekmek-
tedir. Üniversite kazanmanıza veya 
tercih yapmanıza gerek yoktur.

Yabancı vatandaşlar Rusya 
Federasyonu’nun yüksek ve orta 
profesyonel eğitim kurumlarına 
hükümetler arası sözleşmelere 
ve Eğitim Bakanlığı tarafından 
hazırlanan sözleşmelere göre alını-
yorlar. Rusya Federasyonu Üniver-
siteleri’nin hazırlık ve üniversite 
eğitim programlarının Başvuru 
ve Kayıtlarının kapanış tarihleri 
üniversitelere göre 15 Temmuz – 1 
Ekim tarihleri arasında değişmek-
tedir. 

Rusça bilmeyen yabancı vatan-
daşlar eğitimlerine üniversitelerin 
hazırlık fakültelerinde başlıyorlar. 
Hazırlık fakültesinde öğrenim 
süreci 1 yıldır. Hazırlık fakültele-
rinde okuyan yabancı öğrenciler 

Rus dili dışında eğitim görecekleri 
bölüme göre çeşitli derslerde görü-
yorlar.

Sene sonunda düzenlenen 
sınavları başarıyla tamamlayan 
öğrenciler hazırlık fakültesini 
tamamladıklarına dair sertifika 
alıyorlar ve eğitimlerine 1. sınıftan 
devam ediyorlar. Rusça yabancı dil 
olarak 1. sınıftan itibaren eğitim 
boyunca mecburidir.

Rusya Devlet Üniversitelerinden 
alınan hazırlık sınıfı sertifikaları 
Rusya’nın tüm üniversitelerinde 
geçerlidir. Öğrenciler hangi okul 
veya hangi bölümde eğitim hayat-
larına devam edeceklerine hazırlık 
sınıfındayken de karar verebilirler 
fakat lisans veya yüksek lisans 
eğitimine Rusça hazırlık eğitimi 
alınan üniversitede devam etmek 
daha avantajlı olmaktadır.

RUSYA’DA EĞİTİM ALMAK
İÇİN NELER YAPMAK GEREK?

Bunun için ilk adımda kayıt için 
başvuru formları ve aşağıda belir-
tilen gerekli belgelerin ve evrak-
ların tamamlanarak doldurulması 
gerek. İkinci adım ise, tamamlanan 
belgelerin belirlenen üniversiteye 
gönderilmesi ve resmi olarak 
başvurunuzun yapılmasıdır. 

Son olarak, Rusya Federas-
yonu’nda bulunan eğitim kuru-
mundan onayın ve davetiyenizin 
gelmesinin ardından vizeniz 
alınmalı. Sağlık poliçesi, vizenizin 
uzatılması ve yurt işlemleri gibi 
diğer tüm işlemler hakkında bilgi 
almak için eğitim göreceğiniz 
üniversitenin Avrupa Departma-
nı’na uğramanız gerekmektedir.

Rusya’daki üniversiteler, Türki-
ye’deki YGS ve LYS’de başarı şartı 
aranmıyor, sadece taban puanı 
almaları yeterlidir. Bu kural YÖK 
tarafından alınan son kararına göre 
şu şekilde değiştirilmiştir: Ortaöğ-
renimini Türkiye’de tamamlayan 
ve yurtdışındaki yükseköğretim 
kurumlarında eğitim almak isteyen 
ilgililerin tıp doktorluğu alanında 
sıralamada ilk 40 bin, hukuk 
alanında ilk 150 bin, mimarlık 
alanında ilk 200 bin ve mühen-
dislik alanında ilk 240 bin içinde 
yer almaları gerekmektedir.

Yabancı öğrencilerin belge-
lerinin değerlendirilmesi ve 
Rusya’ya giriş davetiyesinin 
hazırlanması yaklaşık 4-6 haftayı 
buluyor. Bu yüzden 15 Eylül’den 
sonra başvuruda bulunanlar eğitim 
programlarına katılmak için zorluk 
yaşayabilirler. Rus dili ve hazırlık 
fakültelerinde okumak isteyen 
öğrenciler ise istedikleri zaman 
başvuruda bulunabilirler, buna 
göre 2 veya 3 sömestr’lık eğitim 
programı oluşturulur. 

4-6 yıllık lisans programı çerçe-
vesinde eğitim almak isteyenlerin 
Türkiye’de lise eğitimini tamam-
lamış olması gerek. Yüksek lisans 
yani master yapmak isteyenler ise 
lisanslarını tamamlamak zorun-
dalar.

HANGİ BELGELER GEREKLİ?
Rusya Federasyonu’nun üniver-

sitelerinde eğitim (lisans) almak 
isteyen yabancı vatandaşlar şu 
belgeleri sunmak zorundalar:
m Rusça doldurulmuş dilekçe
m Diplomanın aslı: Bu belgenin 

Rusçaya çevrilmesi gerekmektedir. 
Belgenin valilik tarafından Apostil 
mühür vurularak onaylanması 
gerekmektedir.
m Transkript (not dökümü) 

aslı, ıslak imzalı: Bu belge mezun 
olduğunuz liseden alınır. Lise öğre-
niminiz boyunca almış olduğunuz 
dersler ve notlarınızın dökümüdür. 
Bu belgenin Rusçaya çevrilmesi 
gerekmektedir. Belgenin valilik 
tarafından Apostil mühür vuru-
larak onaylanması gerekmektedir.                
m En az 2 yıllık pasaportun foto-

kopisi
m 3×4 ölçülerinde 

arka fonu beyaz mat 
fonda vesikalık fotoğraf, 
fotoğrafın adeti üniver-
sitelere göre çeşitlilik 
gösteriyor
m  Aids testi
m Yüksek lisans 

(master) için, belirtilen 
belgelerin dışında lisans 
diplomasının aslı ve apostili gerek-
mektedir.

Rusya’da davetiye yaklaşık 30 iş 
gününde hazırlanmaktadır. Pasa-
port fotokopinizi erken gönder-
meniz size zaman kazandıracaktır. 
Rusya öğrenci vizeleri tek çıkışlı 
çıkar. Rusya’ya geldiğinizde eğitim 
göreceğiniz kurum yani üniver-
siteler bu vize süresini eğitim 
almaya devam ettiğiniz her yıl  
uzatmaktadırlar.

ÖNEMLİ BİR HATIRLATMA
Rusya’ya tek çıkışlı öğrenci 

vizesi ile geldikten sonra öğrenci 
vizenizi uzatmak için Rusya’ya 
giriş yaptıktan sonra ilk 3 iş günü 
içerisinde üniversitelerin ilgili 
birimlerine başvurmanız gerek-
mektedir. Bunun için vizenin son 
tarihini kaçıran öğrenciler kaçak 
durumuna düşerek 5 yıl deport 
(sınırdışı) cezası alırlar. 


